



校 園 新 貌

Campus Facilities

學院總部新大樓啓用

學院總部新校舍大樓連學生宿舍的興建工程2010年7月基本完成。經配合落實各項驗收工作後，新校舍大樓已於8月13日從特區政府方移交予學院啟用，並正式命名為“明德樓”，其中一樓的“明德餐廳”已於8月27日投入運作，位於地面層的“理工書店”於10月正式營運。其餘樓層的學生宿舍、教室、辦公室將於2010年年底陸續遷入，並於2011年初全面投入使用。

“澳門通誌”辦公室裝修工程竣工

2009年12月，位於電力公司大樓七樓成人教育及特別計劃中心的“澳門通誌”辦公室，裝修工程竣工。

藝校音樂課程第二批鋼琴練習室工程竣工

2009年12月，完成位於星海豪庭一樓的藝術高等學校音樂課程第二批鋼琴練習室工程，增加7間獨立鋼琴練習室，連同2007年年底完成的第一批練習室，該校區合共已有15間獨立鋼琴練習室。

New Building Open for Use

The construction of the new building at MPI main campus was completed in July 2010. After completion of the inspection of various items, the new building, named the “Meng Tak Building”, was officially handed over from the Macao SAR Government to MPI on August 13th. The Meng Tak Restaurant located on the first floor of the new building began operations on August 27th, while the Starlight Bookstore on the ground floor will open for business in October. The remaining floors consisting of student dormitories, classrooms and offices will be gradually opened for use and fully operational in early 2011.

Renovation of the “Macao Local Records” Office Completed

The renovation work of the “Macao Local Records” Office at the Centre of Continuing Education and Special Projects on the 7th floor of CEM Building was completed in December 2009.

The Second Batch of Piano Practice Rooms Completed at the School of Arts

In December 2009, the second batch of piano practice rooms for the Music Programme of the School of Arts was completed at the Magnificent Court Building. With the addition of 7 new rooms, the school campus now has 15 piano practice rooms.



圖書館電子化發展

2009/2010學年，圖書館推出了無線射頻圖書館藏管理系統，成為全澳第一所建立完整RFID圖書館藏管理系統的高等院校，也是港澳地區第一所圖書館使用自助還書機和複合式門禁系統。博彩教學暨研究中心圖書館成為澳門理工學院圖書館系統其中一分館，並將繼續為該中心工作人員提供支援和服務設施。館藏發展是圖書館的核心業務，2009/2010學年圖書館館藏持續增長。紙本圖書新增超過4,500冊；電子資源的持續增長，意味着理工學院擁有全澳發展最完備的學術圖書館藏之一，提供達50個電子資料庫，超過100,000種電子期刊，電子圖書超過22,000冊。

E-Library Development

In 2009/2010, the MPI Library launched the Library RFID (Radio Frequency Identification) Management System and became the first of Macao's higher education institutions to implement a complete Library RFID Management System. Additionally, it is also the first library to utilize an automated book return and hybrid book detection system in the Macao and Hong Kong region. The MPI Gaming Teaching and Research Centre Library is now integrated into the MPI Library system, which will continue to provide support and services to the staff of the Centre. The core service of a library is the development of its collection. In 2009/2010, the MPI Library's collection continued its strong growth. Over 4,500 new volumes were added to the physical collection. The continuing growth in its electronic resources means that MPI has one of the best developed academic library collections in Macao, providing access to nearly 50 databases, 100,000 plus electronic journals, and more than 22,000 electronic books.

